
   

Protokół Nr 10.2016 

z obrad Sesji Rady Gminy Dubicze Cerkiewne, 

 która odbyła się w dniu 29 marca  2016r. 

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dubiczach 

Cerkiewnych. 

 Stan rady - 15 

Obecni radni – 15 

 

Radni Rady Gminy obecni na sesji : 

(zgodnie z listą obecności) 

1. Czykwin Mikołaj 

2. Misiejuk Włodzimierz 

3. Czmiel Jan 

4. Karpiuk Jerzy 

5. Kot Michał 

6. Kendyś Wiktor 

7. Oksentiuk Nina 

8. Rybak Mikołaj 

9. Szimoniuk Walentyna 

10. Szymaniuk Irena 

11. Mikulicz Leon 

12. Karpiuk Andrzej 

13. Korch Wieczysław 

14. Leoniuk Mikołaja 

15. Holonko Mikołaj 

Ponadto w sesji udział wzięli : 

 1. Leon Małaszewski – Wójt Gminy Dubicze Cerkiewne 

 2. Mikołaj Ławrynowicz – Sekretarz Gminy Dubicze Cerkiewne 

 3. Anna Kulik – Skarbnik Gminy Dubicze Cerkiewne  



 4. Nina Dobosz- Karpiuk – Dyrektor Zespołu  Szkolno-Oświatowego w Dubiczach Cerkiewnych 

5.  Konstanty German –  Komendant Placówki Straży Granicznej w Dubiczach Cerkiewnych 

6. Jerzy Kułaj – Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Dubiczach Cerkiewnych. 

oraz sołtysi wsi: 

1.  Agnieszka Daniluk 

2.  Halina Boguń 

3.          Ewa Guryn 

4.          Maria Niczyporuk 

 

            Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Karpiuk o godz. 12.00 otworzył 10  zwyczajną Sesję 

Rady Gminy. Stwierdził obecność 15 radnych, co umożliwia podejmowanie prawomocnych 

uchwał. Przywitał zaproszonych gości, Wójta Gminy, radnych, sołtysów oraz wszystkich 

pozostałych uczestniczących w sesji (listy obecności radnych i pozostałych osób uczestniczących w 

obradach stanowią załącznik do protokołu). 

Do punktu 2 

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Karpiuk odczytał otrzymany  porządek obrad :  

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

   1)  nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Dubiczach Cerkiewnych. 

   2) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dubicze Cerkiewne na 2016r. 

   3) programu  opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2016 roku 

   4) zatwierdzenia sprawozdań finansowych instytucji kultury za 2015 rok 

   5) zatwierdzenia Planu Rozwoju Miejscowości Tofiłowce na lata 2016 -2023 

   6) funduszu sołeckiego 

   7) zmian w budżecie na rok 2016r.   

   8) uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2016-2033 



   9) dowozu uczniów do szkół na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne wobec, których nie ma 

obowiązku zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu. 

10) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest  Gmina Dubicze 

 Cerkiewne. 

7. Przedstawienie sprawozdania  z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Dubiczach Cerkiewnych i oceny zasobów pomocy społecznej za 2015 rok 

8.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9.   Sprawy różne. 

10. Zamknięcie 10 Sesji Rady Gminy 

  

 

Przewodniczący Rady  zwrócił się do Rady Gminy  o zgłaszanie ewentualnych wniosków i 

propozycji zmian lub poprawek do porządku obrad. Radni nie zgłosili uwag. 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów „za”) przyjęła 

powyższy porządek obrad. 

  

Do punktu 3 

            Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji znajduje się na 

stoliku protokolanta. Stwierdził on, że jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone poprawki lub 

uwagi będzie uważał, że protokół został przyjęty. 

Do punktu 4 

Wójt Gminy Leon Małaszewski w odpowiedzi na interpelacje radnych  poinformował, że jeżeli 

chodzi o wniosek Pana  radnego wsi  Jelonka  Jana Czmiel w sprawie ścięcia lipy w miejscowości 

Jelonka, drzewo  zostało ścięte w dniu 24 marca 2016 roku, po otrzymaniu stosownego  zezwolenia 

ze Starostwa Powiatowego w Hajnówce. Przy pomocy Powiatowej Straży Pożarnej w Hajnówce 

zostało również ścięte drzewo w miejscowości Grabowiec.  

W sprawie wniosku dotyczącego naprawy tamy na rzece Orlanka Wójt poinformował, że Urząd 

Gminy w dniu 31 grudnia 2015 roku wystosował pismo do Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i 

Urządzeń Wodnych w Białymstoku. W odpowiedzi poinformowano nas, iż zostanie 

przeprowadzony dodatkowy przegląd cieku pod kątem remontu zastawki na rzece Orlanka i w razie 

stwierdzenia konieczności przeprowadzenia remontu zostanie on ujęty w planie prac 

konserwacyjnych na 2016 rok, natomiast wykonanie będzie zależało od posiadanych środków. 

Jeżeli chodzi o scalenie, wnioski przekazane zostały przez Starostwo Powiatowe do biura 

geodezyjnego, ale  ze względu na brak środków nie są na razie realizowane. 



Wnioski dotyczące  dróg powiatowych zgłoszonych  przez Pana  Radnego  Wiktora Kendyś i 

Andrzeja Karpiuka  zostały przesłane do Starostwa Powiatowego w Hajnówce. 

Wójt Gminy poinformował też, że został sprzedany autobus szkolny za 10 000,00zł. 

 Wyrównana została  droga  gminna  z Tofiłowiec do drogi powiatowej. 

Następnie Wójt  poinformował, że w miesiącu marcu zostały złożone  wnioski na dofinansowanie 

dróg gminnych tj. na  ul. Osiedlową, Tofiłowce – Rutka oraz część ulicy Polnej. 

Wójt poinformował, że Gmina Dubicze Cerkiewne planuje przystąpić  do projektu dotyczącego 

remontu stacji uzdatniania wody oraz budowy  przydomowych oczyszczalni ścieków. Mieszkańcy 

którzy zakwalifikują się do budowy będą mieli do wyboru 3 rodzaje oczyszczalni.   W tym temacie 

zorganizowane będzie  zebranie, na które  zaproszenia radnym i sołtysom  będą przekazane po sesji. 

Wójt poinformował, że uczestniczył w kilku wyjazdach do Warszawy w sprawie Puszczy 

Białowieskiej. 

W ostatnim okresie była w Urzędzie Gminy kontrola NIK, która zarzuciła gminie, że dowożone są 

dzieci z miejscowości których nie ma obowiązku dowożenia. Kwestię tą należy uporządkować,  a 

także uregulować sprawę ustawiania przystanków i mam nadzieję, że dzisiaj  rada podejmie 

stosowne uchwały. 

Wójt gminy poinformował również, że sołtysi  otrzymają dzisiaj pisma i listy na zebranie chętnych 

mieszkańców do zakupu nowych tablic  numerów domów w poszczególnych miejscowościach 

gminnych. 

Informacja Wójta Gminy została przyjęta przez Radę Gminy. 

Do punktu 5 

Wniosek Pana Wieczysława Korch radnego wsi Witowo w sprawie: 

- naprawy drogi gminnej Pasieczniki Małe – Witowo 

- naprawa drogi Pasieczniki Małe – stacja kolejowa 

- naprawa drogi powiatowej Witowo- Długi Bród 

naprawa tych dróg powinna polegać na uzupełnieniu żwiru z poboczy na środek jezdni. 

Wniosek Pana Mikołaja Holonko radnego wsi Jagodniki w sprawie: 

- naprawa drogi „MORDOWAJA” 

- wyrównanie drogi Jagodniki – Orzeszkowo 

- zwrócić uwagę na drogę Jagodniki – Dubicze Osoczne, która jeszcze nowa, a już się sypie. 

- równanie dróg zagumiennych 

Wniosek Pana Mikołaja Leoniuk radnego wsi Rutka w sprawie: 

- naprawa drogi w miejscowości Rutka 

- wyrównać drogę Rutka – Grabowiec (powiatowa) 

Wniosek Pana Andrzeja Karpiuk radnego wsi Długi Bród w sprawie: 

- naprawa drogi powiatowej Wojnówka – Orzeszkowo 

- naprawa drogi powiatowej Witowo – Długi Bród 

- naprawa drogi do miejscowości Zabagonie 

- naprawa zjazdu  do Pasiecznik Małych 

- blokowanie przepustu wodnego przez bobry w okolicach wsi Pasieczniki Małe 

Wniosek Pana Michała Kota radnego wsi Istok w sprawie: 



- naprawa drogi w miejscowości Istok 

- naprawa dróg gminnych dojazdowych, polnych  w obrębie  miejscowości Istok 

Wniosek Pana Jana Czmiel radnego wsi Jelonka w sprawie: 

- naprawa drogi w kierunku Suchowolec poprzez podsypanie  żwiru, 

- wyrównanie drogi Czechy Orlańskie – stacja Witowo 

Wniosek Pana Wiktora Kendyś radnego wsi Starzyna  w sprawie: 

- naprawa drogi do Bobinki 

- zmiana nazwy miejscowości z Krągłe  na Krugłe 

Wniosek Pana Mikołaj Rybaka radnego wsi Tofiłowce  w sprawie: 

- równania drogi Tofiłowce - Rutka 

Wniosek Pana Włodzimierza Misiejuka radnego wsi Dubicze Cerkiewne w sprawie: 

- naprawy drogi w miejscowości Dubicze Cerkiewne – naprzeciwko CPN 

- wyrównać drogę Osiedlową i Brzozową 

- czyszczenie zadrzewienia na działkach na osiedlu mieszkaniowym. 

Wniosek Pana Mikołaj Czykwin radnego wsi Dubicze Cerkiewne w sprawie: 

-  sprzedaży niedozwolonych używek (narkotyki, dopalacze) na dyskotece w Dubiczach 

Cerkiewnych przez osoby przyjeżdżające z innych miejscowości. 

Wniosek Pana Jerzego Karpiuk  radnego wsi Werstok w sprawie: 

- pomalowania dachu w świetlicy wiejskiej w Werstoku 

- wykonanie łazienki w świetlicy wiejskiej w Wojnówce co za tym idzie przydomowej oczyszczalni 

ścieków. 

- wyrównanie dróg gminnych i powiatowych 

- podjęcie decyzji w sprawie skrzynek p.poż 

 

Do punktu 6 

do ppkt. 1 

Projekt uchwały w sprawie  nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 

Dubiczach Cerkiewnych został omówiony na komisji,  pytań nie zgłoszono, projekt po odczytaniu 

został poddany pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 10.76.2016 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

z dnia 29 marca   2016 roku 



w sprawie  nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Dubiczach Cerkiewnych. 

 

 

do ppkt. 2 

Projekt uchwały w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dubicze Cerkiewne na 

2016 r. został omówiony na komisji,  pytań nie zgłoszono, projekt po odczytaniu został poddany 

pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 10.77.2016 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

z dnia 29 marca   2016 roku 

w sprawie   uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dubicze Cerkiewne na 2016r 

 

do ppkt.3 

 

Projekt uchwały w sprawie programu  opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2016 roku został omówiony na 

komisji,  pytań nie zgłoszono, projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 10.78.2016 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

         z dnia 29 marca   2016 roku 



w sprawie programu  opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2016 roku 

 

dp ppkt.4 

 

Projekt uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdań finansowych instytucji kultury za 2015 rok 

został omówiony na komisji,  pytań nie zgłoszono, projekt po odczytaniu  został poddany pod 

głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 10.79.2016 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

         z dnia 29 marca   2016 roku 

w sprawie   zatwierdzenia sprawozdań finansowych instytucji kultury za 2015 rok 

 

do ppkt.5 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Miejscowości Tofiłowce na lata 

2016 -2023 omówiono na komisji, pytań nie zgłoszono, projekt uchwały odczytał przewodniczący i 

poddał pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało -  14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 radny. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy większością głosów podjęła 

uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 10.80.2016 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

         z dnia 29 marca   2016 roku 

w sprawie   zatwierdzenia Planu Rozwoju Miejscowości Tofiłowce na lata 2016 -2023 

 

do ppkt.6 

Projekt uchwały w sprawie  funduszu sołeckiego odczytał przewodniczący. 



Głos zabrał Wójt Gminy i zaapelował do radnych o nie wyodrębnianie funduszu sołeckiego na 2017 

rok informując jednocześnie, że środki te są niezbędne do wkładu własnego przy realizacji 

inwestycji realizowanych z projektów unijnych. W wyniku zmniejszającej się liczby ludności 

zmniejsza się również wysokość subwencji i dofinansowanie przez państwo.   

Głos zabrał radny Jan Czmiel zaproponował, aby w tym roku przychylić się do wniosku Pana 

Wójta.   

Pani Nina Oksentiuk w dyskusji stwierdziła, że nie możemy jako rada utrudniać zadań 

zaplanowanych przez  Wójta Gminy. Radni stwierdzili, że nie będą wyodrębniać funduszu 

sołeckiego. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało -  15 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 10.81.2016 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

         z dnia 29 marca   2016 roku 

 

w sprawie  niewyrażenia zgody na wyodrębnienie  funduszu sołeckiego w 2017 roku 

 

do ppkt.7 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok przedstawiła Pani  Anna Kulik   

skarbnik Urzędu Gminy Dubicze Cerkiewne.Uwag nie wniesiono. 

Projekt uchwały odczytał  Przewodniczący Rady Gminy i poddał pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało -  15 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 10.82.2016 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

         z dnia 29 marca   2016 roku 

 

w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok 



 

do ppkt.8 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2016-

2033 przedstawiła Pani Anna Kulik. Uwag  nie wniesiono. 

Projekt uchwały odczytał  Przewodniczący Rady Gminy i poddał pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało -  15 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 10.83.2016 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

         z dnia 29 marca   2016 roku 

 

w sprawie z  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 

2016-2033 

do ppkt. 9 

w sprawie dowozu uczniów do szkół na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne wobec, których nie 

ma obowiązku zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu. 

Projekt uchwały odczytał przewodniczący Rady Gminy. Uwag nie  wniesiono w związku z czym  

poddał pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało -  15 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 10.84.2016 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

         z dnia 29 marca   2016 roku 

 

w sprawie: dowozu uczniów do szkół na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne wobec, których nie 

ma obowiązku zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu. 

 

do ppkt.10 



w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest  Gmina 

Dubicze  Cerkiewne. 

Projekt uchwały odczytał przewodniczący Rady Gminy. 

Następnie głos zabrał Pan Jerzy Kułaj  powiedział, że w miejscowości Werstok może być problem z  

zawróceniem się gdyż droga jest zbyt wąska. Innych uwag nie wniesiono. 

Projekt uchwały odczytał  Przewodniczący Rady Gminy i poddał pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało -  15 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się - 0 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 10.85.2016 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

         z dnia 29 marca   2016 roku 

 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest  Gmina 

Dubicze  Cerkiewne. 

 

Do punktu 7 

Pani Maria Pietryczuk Kierownik GOPS Dubiczach Cerkiewnych przedstawiła radnym 

sprawozdanie  z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Dubiczach Cerkiewnych 

za 2015 r., natomiast  Wójt Gminy Dubicze Cerkiewne Pan Leon Małaszewski  przedstawił ocenę 

zasobów pomocy społecznej za 2015 rok. Pytań i uwag radni nie zgłosili. 

W związku z powyższym  Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że  Rada Gminy Dubicze 

Cerkiewne przyjęła jednogłośnie przedstawione sprawozdanie i ocenę zasobów za 2015 rok. 

(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu) 

 

Do punktu 8 

W odpowiedzi na zapytania Wójt Gminy poinformował, że jeżeli chodzi o utrzymanie dróg 

gminnych będą one sukcesywnie wyrównywane, natomiast zadania powiatowe zostaną przesłane 

do Starostwa Powiatowego. 

Jeżeli chodzi o drogi gminne, które są niszczone przez bobry to nie mamy na to wpływu. 

Zniszczenia zostaną oszacowane i w miarę możliwości naprawione. 

 

Do punktu 9 

W sprawach różnych głos zabrała Pani sołtys wsi Czechy Orlańskie Agnieszka Daniluk 

poinformowała, że na działce gminnej jest sucha topola, która zagraża budynkom i mieszkańcom. 

Zapytała następnie czy przystanek autobusowy w Czechach Orlańskich będzie ustawiony przy 

świetlicy wiejskiej. 



Następnie głos zabrał Pan Wieczysław  Korch zapytał o przetarg na sprzedaż  mieszkania w bloku i 

możliwość skorzystania z programów unijnych na dofinansowanie ogniw fotowoltaicznych. 

Pani Maria Niczyporuk sołtys wsi Witowo zgłosiła wniosek o naprawę lampy oświetleniowej 

naprzeciw posesji pani Wasiluk. Ponadto poinformowała, że po wsi Witowo błąka się bezpański 

pies.  

Wójt Gminy zabrał głos i poinformował, że mieszkanie w bloku nie zostało sprzedane, gdyż nikt 

nie przystąpił do przetargu. Natomiast jeżeli chodzi o ogniwa fotowoltaiczne to obecnie nie ma 

programów, które dofinansowują zakup tych urządzeń. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady przypomniał radnym o oświadczeniach majątkowych, które 

należy złożyć do końca kwietnia bieżącego roku. 

O głos poprosił Pan Jerzy Kułaj, który poinformował, że skrzynia p-poż w Pasiecznikach Małych 

została naprawiona i przekazana na stan dla Pana Michała Gierasimiuk, natomiast w Witowie  

zostanie przekazana jeżeli ktoś zgodzi się wziąć na swoją posesję. 

 

Do punktu 10 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji, po czym o godzinie 14.15 zamknął obrady  10 

Sesji Rady Gminy. 

 

                                                                                                  Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                               Jerzy Karpiuk 

Protokołowała: Ludmiła Pietruczuk                                                       

 


